

ISSN 1001-2435



A standard linear barcode is positioned vertically. To its right is a smaller, secondary barcode. Below the main barcode is a series of numbers.

9 771001243208

文化研究

1 熊月之 城市比较优势与江南文化中心转移

8 王豪,等 道与民:戴震学术思想的清学特性

文学研究

16 黄若舜 何为“《春秋》之诗”

——杜诗史法变古的文化成因与美学
意义

25 孙尚勇 佛教影响下的人生困境书写

——试论赵壹《穷鸟赋》的渊源

32 许结 “洛神”赋图的创作与批评

治理现代化研究

40 汪华 新自由主义全球化、弹性积累与福利国家
体制适应性困境

48 方翔 竞争合规的理论阐释与中国方案

60 何李 行政区域微界线的精细与割裂

——基于城市治理空间形态的分析

法学研究

69 李昌盛 论拒绝辩护方查证申请的正当事由

77 陈光 论我国人工智能试验性立法

传播研究

86 王天根 传播政治经济学视角下近代中国报刊与
政治



安徽师范大学学报

人文社会科学版

双月刊

目 次

第48卷第4期(总231期)

2020年7月30日出版

【期刊基本参数】CN 34-1041/C
1957 * b * A₄ * 160 * zh * P * ￥20.00 *
1300 * 19 * 2020 - 7 * n

- 95 谢清果 如何向世界说明“中国”:中华文化海外传播的问题意识与方法自觉

小三线研究

- 104 朱荫贵 上海在三线建设中的地位和作用
——以皖南小三线建设为中心的分析
- 111 徐有威,等 得失之间:江西小三线“军转民”问题研究

经济研究

- 120 韩玉刚 宁杭高铁对沿线城市可达性的影响与区域效应
- 128 李建萍,等 高铁开通的减贫效应
——基于中国280个地级及以上城市的双重差分法实证研究

教育研究

- 139 李 响 可行能力视域下教育公平的意蕴与实现
- 146 王礼军,等 英国精神分析学界的“科学大讨论”及其历史效应

语言学研究

- 153 黎 洪 莫将方言当飞白

- 158 2020年第4期英文目录

7 征稿启事

编辑委员会名单

主 编: 王世华
副主编: 马陵合
编 委: (以姓氏笔画为序)
马陵合 王世华 凤文学
方 青 朱家存 李琳琦
杨柏岭 张奇才 张建华
张德让 周端明 胡传志
徐 彬 高 飞 高正礼
桑青松 彭凤莲 储泰松

本期执编: 汪效驷
英文校订: 林绪芹
封面设计: 詹学军
网上投稿平台:
<http://journal.ahnu.edu.cn/skb>



JOURNAL OF ANHUI NORMAL UNIVERSITY(HUM.&SOC.SCI)

Bimonthly, Vol. 48 No. 4(Sum No.231) Jul. 2020

CONTENTS

Urban Comparative Advantage and the Transfer of Jiangnan Cultural Center	XIONG Yue-zhi(1)
“Tao” and “People”: “Neo-Confucius Characteristics in Dai Zhen’s Academic Thought	WANG Hao, etc(8)
What is “the Poetry of The Spring and Autumn Annals”—the Cultural Cause and Aesthetic Significance of Du Fu’s Innovative Way of Poetry Writing	HUANG Ruo-shun(16)
Writing about the Life Predicament under the Influence of Buddhism — On the Origin of Zhao Yi’s Fu on Birds in Predicament	SUN Shang-yong(25)
Creation and Criticism of Luo Shen Fu and Painting	XU Jie(32)
Neoliberal Globalization, Flexible Accumulation and Adaptability Dilemma of the Welfare State System	WANG Hua(40)
Theoretical Interpretation of Competition Compliance and China’s Program	FANG Xiang(48)
Fineness and Disjunction of Administrative Micro-Boundary Lines—Analysis Based on Spatial Form of Urban Governance	HE Li(60)
On Justified Reasons for Refusing the Defense’s Application for Investigation of Evidence ... LI Chang-sheng(69)	
On the Experimental Legislation of Artificial Intelligence in Our Country	CHEN Guang(77)
Modern Chinese Newspapers and Politics from the Perspective of Communication Political Economy	WANG Tian-gen(86)
How to Explain “China” to the World: Problem Consciousness and Methodological Awareness in Overseas Dissemination of Chinese Culture	XIE Qing-guo(95)
Position and Function of Shanghai in the Third Front Construction—An Analysis of the Small-Third-Front Construction in the Southern Anhui Province	ZHU Yin-gui(104)
A Study on the “Military-into-Civilian” Issue of Little-Third-Front in Jiangxi Province ... XU You-wei, etc(111)	
Regional Effects and Impact of HSR on Accessibility of Cities along the Rail: A Case Study of Nanjing-Hangzhou HSR	HAN Yu-gang(120)
Poverty Reduction Effect of High-Speed Rail Opening—An Empirical Study of 280 Cities at the Prefecture Level and above Based on the DID Method in China	LI Jian-ping, etc(128)
Implication and Implementation of Educational Equity from the Perspective of Feasible Ability	LI Xiang(139)
The “Scientific Discussion” in British Psychoanalysis and Its Historical Effects	WANG Li-jun, etc(146)
Not Mistaking Dialectal Accect for Linguistic Malapropism	LI Hong(153)